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Za czasów &bdquo;dobrej zmiany&rdquo;, czyli rzÄ…dów PiS, byliÅ›my Å›wiadkami wielu zÅ‚ych
zmian personalnych w paÅ„stwowych stadninach koni. Te najgÅ‚oÅ›niejsze to oczywiÅ›cie zmiany w
stadninach koni arabskich. PisaÅ‚em o tym na tych Å‚amach wielokrotnie, wiÄ™c nie ma co wracaÄ‡
do szczegóÅ‚ów. Teraz rzÄ…dzi &bdquo;koalicja 15 paÅºdziernika&rdquo; i zmian w wielu
obszarach gospodarki i nie tylko bez liku. PowinniÅ›my mieÄ‡ nadziejÄ™, Å¼e na lepsze. Ale czy
na pewno?W obszarze paÅ„stwowej hodowli koni, którÄ… nadzoruje KOWR, teÅ¼ widzimy zmiany.
Ostatnio taka miana nastÄ…piÅ‚a w Stadzie Ogierów KsiÄ…Å¼. ZmieniÅ‚ siÄ™ prezes OÅ›rodka
Hodowli Zarodowej w KamieÅ„cu ZÄ…bkowickim, któremu podlega od 2013 roku Stado Ogierów
KsiÄ…Å¼, a ten od razu poÅ¼egnaÅ‚ siÄ™ z dotychczasowÄ… kierowniczkÄ… Stada - 
MaÅ‚gorzatÄ… StudziÅ„skÄ….

Ów dotychczasowy prezes, Wiktor Karol, z racji wieku (65 lat) nie musi siÄ™ martwiÄ‡ o ÅºródÅ‚o
utrzymania, bo stanie siÄ™ emerytem. ZresztÄ… kogo jak kogo, ale jego nie powinna dziwiÄ‡ i
zaskakiwaÄ‡ taka sytuacja, gdyÅ¼ osiem lat temu w podobnym trybie przejÄ…Å‚ wÅ‚adzÄ™ w OHZ
w KamieÅ„cu ZÄ…bkowickim. Twórca tego oÅ›rodka i jego prezes przez 32 lata - PaweÅ‚
Blicharski, zostaÅ‚ przeniesiony w stan spoczynku w 2016 roku bez pytania go, czy chce juÅ¼ byÄ‡
emerytem, czy nie. A z nadania PiS rzÄ…dy zaczÄ…Å‚ sprawowaÄ‡ Wiktor Karol. WczeÅ›niej byÅ‚
przez 11 lat szefem komunikacji miejskiej w Åšwidnicy. A jeszcze wczeÅ›niej pracowaÅ‚ w
zakÅ‚adzie zajmujÄ…cym siÄ™ produkcjÄ… betonu. Z rolnictwem i z hodowlÄ… zwierzÄ…t nie
miaÅ‚ nic do czynienia. A OHZ w KamieÅ„cu ZÄ…bkowickim to wielkie przedsiÄ™biorstwo rolne
gospodarujÄ…ce na 4000 ha, z trzema stadami krów (w sumie 2000 sztuk) i od 2013 roku ze
Stadem Ogierów w KsiÄ…Å¼u. Teraz rzÄ…dy w tym kombinacie przejÄ…Å‚ Jacek Marek Ptak,
36-letni lekarz weterynarii. WÅ‚aÅ›ciciel lecznicy Vet Medica, która m.in. zajmowaÅ‚a siÄ™
leczeniem zÄ…bkowickich krów. Od kwietniowych wyborów samorzÄ…dowych przewodniczÄ…cy
Rady Miejskiej w KamieÅ„cu ZÄ…bkowickim. StartowaÅ‚ w tych wyborach z listy "Komitetu
Wyborczego Wyborców Nowa Energia Sylwester Kowal" &ndash; pod takÄ… nazwÄ… to ciaÅ‚o
zostaÅ‚o zarejestrowane. Sylwester Kowal, to lokalny przedsiÄ™biorca i prezes miejscowego klubu
piÅ‚karskiego. W tych wyborach zdetronizowaÅ‚ dotychczasowego burmistrza. A do Rady Miejskiej
dostaÅ‚a siÄ™ spora grupka ludzi z jego komitetu wyborczego, w tym jej nowy przewodniczÄ…cy. 
Jacek Marek Ptak powoÅ‚any na funkcjÄ™ prezesa OHZ w KamieÅ„cu ZÄ…bkowickim przez KOWR
bez wczeÅ›niejszego rozpisania konkursu rzÄ…dy w tym kombinacie rozpoczÄ…Å‚ od zwolnienia
kilka dni przed Å¼niwami agronoma, no i od wysÅ‚ania na emeryturÄ™ MaÅ‚gorzaty StudziÅ„skiej,
która juÅ¼ osiÄ…gnÄ™Å‚a wiek emerytalny. Na jej miejsce, czyli jako kierowniczkÄ™ SO
KsiÄ…Å¼, zatrudniona zostaÅ‚a Karolina Kinga Å•ubian. To mÅ‚oda osoba (26 lat), która we
wrzeÅ›niu koÅ„czy zaocznie ZootechnikÄ™. Ostatnio zajmowaÅ‚a siÄ™ handlem paszÄ… dla koni,
w tym tworzeniem tych pasz i ich receptur, a takÅ¼e ukÅ‚adaniem dawek pokarmowych dla koni.
Poza tym przez jakiÅ› czas - jak mnie poinformowaÅ‚a &ndash; prowadziÅ‚a z narzeczonym ponad
100-hektarowe gospodarstwo rolne na Mazowszu. Jest miÅ‚oÅ›niczkÄ… koni arabskich. Ma ich w tej
chwili 6, w tym klacz Eraja Praim, która w tegorocznym mÅ‚odzieÅ¼owym pokazie koni w BiaÅ‚ce
zajÄ™Å‚a 5. miejsce wÅ›ród 3-letnich klaczy. Ale KsiÄ…Å¼ to oÅ›rodek hodowli zachowawczej koni
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Å›lÄ…skich. Stadnina &ndash; stan 31 klaczy i stado ogierów (konkretnie 24) zarazem. Kiedy
zapytaÅ‚em paniÄ… Å•ubian, jak siÄ™ zatem ma jej pasja do koni arabskich, do rasy, którÄ… jej
przyjdzie siÄ™ teraz zajmowaÄ‡, odpowiedziaÅ‚a, Å¼e w Stadzie pozostaje doÅ›wiadczona
zootechniczka Wiktoria Mazurkiewicz, a jej, czyli kierowniczki, zadania sÄ… nieco inne, szersze. 
No cóÅ¼, czas popatrzeÄ‡ na tÄ™ sprawÄ™ nieco szerzej. Wydaje siÄ™, Å¼e Jacek Marek Ptak
jako lekarz weterynarii, a do tego wczeÅ›niej obsÅ‚ugujÄ…cy OHZ w KamieÅ„cu ZÄ…bkowickim, ma
wiÄ™cej atutów w swym rÄ™ku, by teraz kierowaÄ‡ tym kombinatem, niÅ¼ to byÅ‚o w przypadku
poprzedniego prezesa, Wiktora Karola, który z rolnictwem nie miaÅ‚ nic wspólnego. Ale ukoÅ„czenie
weterynarii i praca w tym zawodzie nie oznacza od razu, Å¼e ktoÅ› bÄ™dzie dobrym
menedÅ¼erem. To siÄ™ okaÅ¼e dopiero w praktyce.Gdy z kolei porównamy znajomoÅ›Ä‡ rasy
koni Å›lÄ…skich oraz doÅ›wiadczenie  w pracy na stanowisku kierowniczym obu paÅ„, to
oczywiÅ›cie przewaga MaÅ‚gorzaty SiudziÅ„skiej nad KarolinÄ… KingÄ… Å•ubiak jest olbrzymia. Z
drugiej strony osiÄ…ganie wieku emerytalnego, a w konsekwencji przechodzenie w stan spoczynku
zawodowego, jest czymÅ› nieuchronnym, naturalnym. Ci mÅ‚odzi gdzieÅ› muszÄ… zaczynaÄ‡
pracowaÄ‡. ChoÄ‡ czy od razu na kierowniczym stanowisku? Opisane przeze mnie zmiany w OHZ i
w samym KsiÄ…Å¼u zdajÄ… siÄ™ ilustrowaÄ‡ pewne zjawisko widoczne w samym KOWR i w
podlegÅ‚ych mu przedsiÄ™biorstwach. GÅ‚ównym czynnikiem determinujÄ…cym zmiany nie jest
poszukiwanie wiÄ™kszej fachowoÅ›ci. SÄ… zmiany polityczne. TakÅ¼e na szczeblu lokalnym,
samorzÄ…dowym. &bdquo;Nasi&rdquo; dochodzÄ… tam do wÅ‚adzy, to &bdquo;nasi&rdquo;
obsadzajÄ… lokalne przedsiÄ™biorstwa, gdzie wÅ‚adza moÅ¼e decydowaÄ‡ o personaliach. A
fachowoÅ›Ä‡ nie jest tu czynnikiem najwaÅ¼niejszym.Marek Szewczyk 
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